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Μεταβατικά – Αμετάβατα - Απρόσωπα Ρήματα  
 

Όνομα: __________________________  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

1. Διάβασε με προσοχή τις παρακάτω προτάσεις και σημείωσε δίπλα από κάθε ρήμα                       
M αν είναι μεταβατικό, A αν είναι αμετάβατο, ΑΠΡ αν είναι απρόσωπο και Σ αν είναι 
συνδετικό. 

 
 Ο Πέτρος φώναζε1 τόσο δυνατά που τον άκουγαν2 σε όλο το τετράγωνο. 

1(______) 2(_____) 

 Μπορεί1 να περάσω2 το απόγευμα να πιούμε3 καφέ. 1(_____) 2(_____) 3(_____) 

• Έφαγα1 σούπα χτες το βράδυ, αλλά δεν ήταν2 νόστιμη. 1 (______) 2(_____)  

• Δε βγήκαμε1 έξω, γιατί έβρεχε2. 1(_____) 2(_____)   

• Ο Παύλος χτύπησε1 τον Θάνο στο πρόσωπο και ο Θάνος του το ανταπέδωσε2. 

1(____) 2(____) 

• Είπαν1 στις ειδήσεις ότι θα χιονίσει2; 1(_____) 2(_____)  

• Ήρθες1 αργά χτες; Δεν κατάλαβα2 πότε γύρισες3.1 (_____) 2(_____) 3(_____) 

• Ο Γιάννης φωνάζει1 τη Μαρία, αλλά αυτή κάνει2 πως δεν ακούει3. 1(_____) 

2(_____) 3(_____) 

• Η Ελένη διαβάζει1 καθημερινά γιατί θέλει2 να πάρει3 καλούς βαθμούς. 1(____) 

2(____) 3(____) 
 
 

ΜΕΤΑΒΑΤΙΚΑ – ΑΜΕΤΑΒΑΤΑ - ΑΠΡΟΣΩΠΑ ΡΗΜΑΤΑ 
Μεταβατικά είναι τα ρήματα που φανερώνουν ότι η ενέργεια του ρήματος μεταβαίνει 
(πηγαίνει) σε άλλο πρόσωπο ή πράγμα και έχουν αντικείμενο.  
π.χ. Ο Γιώργος καθαρίζει τα παπούτσια του.  
 
Αμετάβατα είναι τα ρήματα που φανερώνουν ότι η ενέργεια του υποκειμένου δεν   
μεταβαίνει σε άλλο πρόσωπο ή πράγμα.  
π.χ. Ο αετός πέταξε ψηλά.  
ΠΡΟΣΟΧΗ: Τα αμετάβατα ρήματα, ανάλογα με τη χρήση και τη σημασία τους, μπορούν να 
γίνουν μεταβατικά και τα μεταβατικά ρήματα να γίνουν αμετάβατα.  
π.χ.   Η δουλειά θα τελειώσει το βράδυ. -  Η Μαρία τελείωσε το γράψιμο. 
        Ο Κώστας φύσηξε το φύλλο. - Ο αέρας φυσάει δυνατά. 

Απρόσωπα ονομάζονται τα ρήματα που βρίσκονται στο τρίτο ενικό πρόσωπο και δεν 
έχουν υποκείμενο ένα πρόσωπο ή ένα πράγμα, αλλά ολόκληρη πρόταση που ξεκινάει με 
το να ή το ότι. 
 π.χ. Δεν πρόκειται να έρθω. Φαίνεται ότι οι γονείς μας θέλουν το καλό μας. 

Τα κυριότερα απρόσωπα ρήματα είναι: 
 τα ρήματα: πρέπει, πρόκειται, συμφέρει, συμβαίνει, ενδέχεται, φαίνεται κ.τ.λ. 

 π.χ. Ενδέχεται να κάνω πάρτι.  
 τα ρήματα που φανερώνουν φυσικά φαινόμενα: βρέχει, χιονίζει, ξημερώνει, βραδιάζει, 

χειμωνιάζει κ.τ.λ.  
π.χ.: Από το βράδυ χιονίζει στα ορεινά της χώρας.  

 το γ' ενικό πρόσωπο των ρημάτων είμαι, έχω, κάνω, περνώ κ.τ.λ. 
π.χ. Είναι ώρα για ύπνο. Δεν κάνει να φτύνεις. 

 



2. Ξεχωρίζω τα υπογραμμισμένα ρήματα σε μεταβατικά, αμετάβατα και απρόσωπα, 
συμπληρώνοντας τον πίνακα: 
 
1) Ο παππούς ποτίζει τα λουλούδια. 
2) Είναι άδικο να κοροϊδεύεις τους συμμαθητές σου. 
3) Δίψασα και ήπια λίγο νερό. 
4) Οι μαθητές πήγαν εκδρομή στο Σούνιο. 
5) Η βροχή δυνάμωσε. 
6) Δυνάμωσε τη φωνή. 
7) Ο δάσκαλος διάβασε το άρθρο της εφημερίδας. 
8) Ο Κώστας διαβάζει τη γεωγραφία του. 
9) Ένα αυτοκίνητο τρέχει στο δρόμο. 
10) Ο κηπουρός ποτίζει τον κήπο. 
11) Ο Θησέας σκότωσε το Μινώταυρο. 
12) Δε βγήκαμε έξω, γιατί έβρεχε.  
13) Οι διακοπές τελείωσαν. 
14) Οι μαθητές τελείωσαν τις ασκήσεις. 
15) Ο πατέρας μου σηκώνεται νωρίς το πρωί.  
16) Συμφέρει να ψωνίζεις στις εκπτώσεις. 
17) Δεν πλένεσαι μόνη σου;  
18) Ο Θανάσης διαβάζει καθημερινά εφημερίδα.  
19) Δε συμβαίνει συχνά τέτοια κακοκαιρία.  
20)Η Έλενα χτύπησε άσχημα.  
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